
OTWARCIE KONFERENCJI

mgr Teresa Bednarz,
Dyrektor Biblioteki Głównej UMCS

Szanowni Państwo!
Wielki to zaszczyt dla mnie, że dane mi jest przywitać Państwa w imieniu 

wszystkich pracowników Biblioteki Głównej Uniwersytetu Marii Curie-Skło- 
dowskiej w Lublinie na sesji zorganizowanej z okazji jubileuszu 50-lecia działal
ności naszej Biblioteki.

Tematem naszego spotkania będzie: Biblioteka uniwersytecka wobec współ
czesnych przemian. Między tradycją a nowoczesnością. Tak sformułowany temat 
podyktowała obecna rzeczywistość, gdyż zgodnie z tym, co się dzieje dokoła nas, 
również biblioteki uniwersyteckie muszą unowocześnić swój warsztat pracy, by 
sprostać podstawowemu naszemu zadaniu: „zapewnienia dostępu i przewodnic
twa w korzystaniu z wiedzy i informacji zapisanej we wszystkich możliwych for
mach, we wszystkich epokach i kulturach”1

Pragnę przede wszystkim powitać Władze naszej Uczelni: panów rektorów, 
Jego Magnificencję prof. dr. hab. Kazimierza Goebla, prorektora ds. Ogólnych 
prof. dr. hab. Mariana Harasimiuka, mającego w swej pieczy Bibliotekę, honoro
wego patrona naszej sesji; pana dziekana Wydziału Humanistycznego prof. dr. 
hab. Ryszarda Szczygła; panią kierownik działu kadr Jolantę Kiełczewską. Ser
decznie witam panie i panów profesorów naszej i innych uczelni Lublina; sza
nownych referentów: p. prof, dr hab. Alicję Strzelczyk z UMK, p. prof. dr. hab. 
Bronisława Zyskę z Uniwersytetu Śląskiego, p. dr. Jerzego Maja i p. mgr Ewę 
Krysiak z Biblioteki Narodowej w Warszawie, p. mgr. Władysława Szczęcha z 
Uniwersytetu Jagiellońskiego, p. dr Krystynę Harasimiuk z Instytutu Nauk o Zie
mi UMCS oraz p. dr Marię Judę z Zakładu Nauk Pomocniczych Historii i Biblio
tekoznawstwa UMCS; byłych dyrektorów naszej Biblioteki: p. mgr Jadwigę 
Olczakową, p. mgr Teresę Gaworczykową, p. doc. dr. Jana Gurbę, p. dr. Zdzisła
wa Kowalskiego; kolegów, którzy chociaż już przebywają na emeryturze, za
szczycili nas dzisiaj swoją obecnością, szczególnie serdecznie witam panią mgr 
Stefanię Fedorko; bibliotekarzy z zaprzyjaźnionych bibliotek wyższych uczelni 
Lublina, z ich dyrektorami: p. dyr. mgr Martą Kęsik z Biblioteki Głównej 
Akademii Rolniczej, dr Ireną Pawelcową z Biblioteki Głównej Politechniki 
Lubelskiej, mgr Lucyną Smyk z Biblioteki Akademii Medycznej, ks. dyr. dr. Ta-
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deuszem Stolzem z Biblioteki Uniwersyteckiej Katolickiego Uniwersytetu 
Lubelskiego oraz bibliotekarzy z Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej 
im. Hieronima Łopacińskiego w Lublinie, z jej dyrektorem mgr Waldemarem Ja- 
ksonem; przybyłych z Rzeszowa pracowników Biblioteki Filii UMCS z jej dy
rektorem mgr Ireną Stanisz, którą proszę o udział w prowadzeniu dzisiejszych 
obrad.

Witam serdecznie przedstawicieli sponsorów naszej konferencji, których 
wsparcie finansowe pomogło w zorganizowaniu tego spotkania. Pozwolę sobie 
ich Państwu przedstawić: Ośrodek Rozpowszechniania Wydawnictw Nauko
wych PAN z panią dyrektor mgr Wandą Momot; International Publishing Servi
ce z panem dyrektorem dr. Krzysztofem Kaletą; Import Wydawnictw Nauko
wych „Press” z panią dyrektor mgr Wiesławą Płomińską, Ars Polona z panem dy
rektorem Tadeuszem Nowakiem; Info Technology Supply z panem dyrektorem 
dr. Dariuszem Kuźmińskim oraz Infotech-Lublin.

Życzę Państwu owocnych obrad, by czas spędzony tu wspólnie przyniósł nam 
wszystkim zadowolenie i wymierne korzyści.

Uprzejmie proszę Pana Rektora prof. dr. hab. Mariana Harasimiuka, jak już 
wcześniej wspomniałam, patrona naszej sesji, o otwarcie obrad.

Prof, dr hab. Marian Harasimiuk
Prorektor Uniwersytetu Marii Curie-Skłodowskiej

Szanowni Państwo!
Witam Państwa bardzo serdecznie w imieniu własnym i JM Rektora naszej 

Uczelni, prof. dr. hab. Kazimierza Goebla.
Rok 1995 zamyka pół wieku istnienia i funkcjonowania Uniwersytetu Marii 

Curie-Skłodowskiej. Na kształt Uczelni, która teraz obchodzi jubileusz 50-lecia, 
złożył się wysiłek i praca twórcza kilku pokoleń społeczności akademickiej. Wy
zwania, stojące przed współczesnymi uczelniami, odnoszą się również do ich bi
bliotek i wywołują potrzebę wprowadzania nowych form pracy, odpowiadają
cych przemianom w nauce i dydaktyce.

Biblioteka Główna Uniwersytetu Marii Curie-Skłodowskiej na progu nowe
go półwiecza podjęła działania związane z komputeryzacją procesów bib
liotecznych. Mam nadzieję, że uda się Państwu sprostać temu trudnemu zadaniu 
i że Wasz trud i wysiłek będzie dobrze służył podtrzymaniu tradycji oraz będzie 
odpowiadał na wyzwania współczesności.

Życzę Państwu, aby dzisiejsze spotkanie pomogło w rozwiązywaniu stojących 
przed Państwem zadań, życzę owocnych obrad.


